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2) Formandens 
beretning 

Fremlæggelse og 
godkendelse

1. At der løbende føres kontrol med diget
• Første besigtigelse 10/6-2024

• Anden besigtigelse 13/10 - 2024

2. At vi til enhver tid har et dige, der kan modstå en 100 års-
hændelse

3. At der er en beredskabsplan, der iværksættes ved kritisk 
stormflod

4. At den langsigtede sikring af kysten aktivt overvåges og vurderes, 
og at der rettidigt iværksættes nødvendig forbedring 

5. At tiltag ved ovenstående foretages under hensyntagen til at sikre 
naturbevarelse og rekreativ brug af kyst og strand. 



1. At der løbende føres kontrol med diget

Forskellige forbedringer er gennemført fra Themsvej til Platanvej dels af vejforeninger og dels af kommunen. Det 
betyder at mange af de udfordringer som vi så sidste år nu er under kontrol. 
Digelaget har haft en større opgave i at holde EL-firmaet Konstant i ørene, Konstant lægger nye kabler i jorden, visse 
steder alt for tæt på diget. Skaderne på diget er udbedret under tilsyn fra Sverre og Cowi.

Følgende udfordringer udestår forsat: 

• Udløbet ved Strandparken af overløbet fra LU23g er ganske uholdbar. Aarhus Vand og Aarhus Kommune er 
informeret om problematikken og de uheldige konsekvenser overløbsvandet har på hjørnet af fløjdiget. Dette er 
ikke acceptabel, da det er Kommunens ansvar med udløbsrørene.

• Forstærket stykket fra Strandparken til Platanvej, hvor både den løbende besigtigelse samt boreprøver påpeger 
et behov for en forstærkelse af diget  

• Prins Knuds vej :  Permanent løsning af åbning i mur ved lågeåbning der giver et lavpunkt for diget under 180 cm 

• Slusen ved Egå’en udgør en stor risiko med en højde på kun ca. 180cm over normal vandstand. Landvindingslaget 
er blevet bedt om at forholde sig til dette problem sammen med en lange række andre udfordringer med slusen, 
som endnu ikke er løst. 

Første 
besigtigelse 
10/6-2024

Anden 
besigtigelse 

13/10 – 2024

Opdateret 
billede 

materiale 
28/2-2025



”Dige- reparationer 
og -forbedringer 
2024”

Strækningen: 
Jacob Adelborgs alle 
til Bellevue

• Store dele af 
forstrand 
forsvundet 

• Ingen akut 
behov for at 
styrke diget

• Både Skal 
fjernes 

• Offentligt dige / overgange
• Store dele af forstrand forsvundet 
• Ingen akut behov for at styrke 

diget
• Reparation omring og af trapper 

ved overgange 



2025 status

Strækningen: 
Jacob Adelborgs alle 
til Bellevue

• Offentligt dige / 
overgange er repareret

• Overgang dige / 
overgang er repareret 



”Dige- reparationer 
og -forbedringer 
2024”

Strækningen: 
Elmevej til 
Strandparken

• Store dele af forstrand 
forsvundet 

• Ingen akut behov, men 
vurdere behov for at 
styrke diget. Det kan 
overvejes at medtaget 
stykket i en general 
vurdering af en styrkelse 
af strækningen fra 
Bellevue til 
Strandvænget

• Reparation af overgang 
samt oprydning herunder 
skal både ved 
Elmevej/Birkevej

• Store dele af forstrand forsvundet/påvirket og 
diget beskadiget på hovedparten af strækningen. 

• Enten akut eller semi-akut behov for reparation 
og styrkelse af diget

• Ved strandparten (offentlig) udbedre erosion 
samt etablere bedre løsning 



Status 2025

Strækningen: 
Elmevej til 
Strandparken • Kommunen og private 

veje har gennemført 
vedligehold af diget med 
brug af ler og sand, 
desuden er overgangene 
blevet repareret 

• Der er ikke 
gennemført 
noget 
arbejde 

• Private veje har gennemført 
forstærkning af dige foden 
med stenkastning, samt 
repareret overgange 



Strandparken
Kommunalt

Vurdering af situationen Tiltag Ansvarlig

Kraftig erosion efter overløb 
af overfladevand fra høje 
Risskov samt påvirket af 
højvandsituationer.
Steen har bygget sig op på 
stranden. 

Behov for udbedring af 
erosion.
Ny løsningsmodel for at få 
overløb fra høje Risskov 
flyttet længere væk fra 
fløjdiget 

Århus 
Kommune

Vurdering af situationen Tiltag Ansvarlig

Der er ikke gjort noget som 
helst trods flere opfølgning 
mod Aarhus Kommune 

Behov for udbedring af 
erosion.
Ny løsningsmodel for at få 
overløb fra høje Risskov 
flyttet længere væk fra 
fløjdiget 

Århus 
Kommune

2024

2025



Mirabella vej / Strandvænget 
Privat

Vurdering af situationen Tiltag Ansvarlig

Betydelige dele af ophobet sand 
foran diget på forstranden er 
forsvundet.
Diget er meget smalt og styrken 
af diget kan være problematisk 
f.eks. med henvisning til 
boreprøve B1/B2.
Der er mange private overgange 
over diget, en del af disse er 
sikret med sandsække 

Der er behov for at finde en 
bedre løsning for strækningen. 
Det anbefales at inddrage 
eksperter fra Cowi i at udarbejde 
et løsningsforslag. *
Sandsække skal ikke være den 
permanente løsning. 

Vejforeninger i 
samarbejde med 
digelaget (og 
eksperter fra 
Cowi og 
kommunen)

Der er ikke gjort nogle indgreb, 
men naturen og sandfordring  
har sikret betydelig mere sand 
på forstranden, men der er jfr. 
ovenfor forsat behov for en 
styrkelse af diget på dette 
område. 

Der er forstat behov for at finde 
en bedre løsning for 
strækningen. Det anbefales at 
inddrage eksperter fra Cowi i at 
udarbejde et løsningsforslag. *
Sandsække skal ikke være den 
permanente løsning. 

Vejforeninger i 
samarbejde med 
digelaget (og 
eksperter fra 
f.eks. Cowi og 
kommunen)

* Det kan overvejes at medtaget stykket i en general vurdering af en styrkelse af strækningen fra Bellevue til Strandvænget

2024

2025



Prins Knuds vej 

Vurdering af situationen Tiltag Ansvarlig

Diget består bl.a. af en mur.
Hos en beboer er der en 
låge i denne mur, som 
betyder at der ikke er en 
permanent sikring af diget 
på dette stykke, hvilket 
betyder at dige højden på 
netop dette sted er meget 
lav.  

I tilfælde af højvandssituation 
skal åbningen forstærkes med 
bl.a. sandsække.

Der er behov for en 
permanent løsning, hvor hullet 
lukkes til, men vejen og 
beboeren har indtil nu ikke løst 
problemet trods mange 
henvendelser og kraftig 
opfordringer fra digelaget. 

Vejforening 
2025



Egå sluse 

Vurdering af situationen Tiltag Ansvarlig

• Slusen ved Egå’en udgør 
en stor risiko med en 
højde på kun ca. 180cm 
over normal vandstand. 

Landvindingslaget / Aarhus 
Kommune er blevet bedt om 
at forholde sig til dette 
problem sammen med en 
lange række andre 
udfordringer med slusen, som 
endnu ikke er løst. 

Landvindigslaget 
/ Aarhus 
Kommune

2025



2. At vi til enhver tid har et dige, der kan modstå en 100 års-hændelse

Dige højde 

2025 (Aktuelt): 

Aktuel højde af dige 210 cm med enkelte 
undtagelser (Slusen, Prins Knuds vej og enkelte 
andre omkring 2m)

20 års hændelser: 150 cm

100 års hændelser: 163 cm

Dige styrke 

61 boreprøver på diget tilbage i 2019. 

7 stedet, hvor materialet tilsyneladende i overvejende 

grad bestod af sand.

• Strandvænget tæt på fløjdiget: 2 prøver, Dette stykke 

er højest på Digelagets ønskeliste om forstærkning

• Havgårdsvej – Solmarksvej: 4 prøver, hvor der har 

været usikkerhed om hvor diget ligger (her er prøver 

formentligt placeret udenfor hvor diget ligger). Ifm. 

Konstants gravearbejde konstateres, at der er (en 

del) ler i Diget, idet man havde været så uheldig fra 

Konstants side at de gravede langs og igennem diget 

flere steder her. (repareret som nedenstående med 

Cowi på, så det er i orden) 

• Svanevej, ved ikke lige hvad der er sket med denne 

prøve, naboboringer OK så.?



2. At vi til enhver tid har et dige, der kan modstå en 100 års-hændelse

Dige styrke / forstrand 

Sandfordring 

Der er igen i år gennemført kystnær 

sandfodring med sand fra Egå Marina 

som placeres i den sydlige del ud for 

Platanvej-Strandvænget med omkring 

3.000 m3. 

Der er ansøgt om en forlængelse af 

denne ordning. 

• Der er ansøgt om en 10-årig periode

• De fornødne tilladelser er givet, 

afventer kun Aarhus Kommunes 

endelige godkendelse



3. At der er en beredskabsplan, der iværksættes ved kritisk stormflod

Opbevaring af sandsække hos Anlægsgartner Hoffmann

• Beredskabsplan http://digelagetvejlbyfed.dk/.

• Sandsække depot: 1500 fyldte sandsække
• Aftale med vognmand om akut levering af sandsække til 

stranden i Risskov 

Kvaliteten af planen afhænger naturligvis af at navne og 
kontaktnumre på aktuelle dige-repræsentanter opdateres 
ved ændringer. Det vil vi gerne opfordre alle dige 
repræsentanter og vejbestyrelser til at sikre dette. 

http://digelagetvejlbyfed.dk/


2071-2100: 
DMI’s seneste opdatering af 
klima atlas, herunder vurderet 
påvirkning på Aarhus bugten

Middelvand: 32-57 cm (9cm-
116 cm)

20 års hændelser: 
175-200 cm (136-260 cm)

100 års hændelser: 
193-218 cm (147-279 cm)

4. At den langsigtede sikring af 
kysten aktivt overvåges og 
vurderes, og at der rettidigt 
iværksættes nødvendig forbedring



4. At den langsigtede sikring 
af kysten aktivt overvåges 
og vurderes, og at der 
rettidigt iværksættes 
nødvendig forbedring

Aarhus Kommunes klimatilpasningsplan, 2 af de 12 indsatsområder er

▪ Tilpasning af byen til vandet Egå, Vejlby Fed og Risskov

▪ Kyststrategien – Den levende kyst 

Plan er opdelt i tre faser:

▪ Kortsigt forundersøgelse og etablering af et mulighedskatalog. 

▪ Mellemsigt 2027-2030 (ca.5 mio.kr) realiserbarheden 

▪ Lagt sigt 2030-2050 (>50 mio.kr) konkrete projekter

Desuden er Risskov udpeget som en af 6 risiko området af kystdirektoratet. 

Arbejdsgruppen for klimatilpasning i Risskov består nu af repræsentanter fra 
Aarhus Kommune, Aarhus Vand, Kystdirektoratet, fællesrådet, digelaget, 
landvindingslaget, grundejerforeningen GVF samt  eksperter. Fokus er pt. 

▪ Påvirkning af lovgivning og afdække muligheder for regulering af terrænnært 
grundvand.

▪ Grundlaget for etablering af vandlag.

▪ Kommunikation og involvering af borgerne i området.

▪ Foranalyse jfr. ovenfor. 

Klimatilpasning i Risskov 
er nu en del af en samlet 
plan for Aarhus kommune



4. At den langsigtede sikring 
af kysten aktivt overvåges 
og vurderes, og at der 
rettidigt iværksættes 
nødvendig forbedring

▪ Kortsigt 2024-26 (ca.2 mio.kr) med fokus på forundersøgelse 
og etablering af et mulighedskatalog. Udvælgelse af 
klimatilpasningstiltag til videre undersøgelse teknisk, juridisk 
og finansieringsmæssigt. 

▪ Mellemsigt 2027-2030 (ca.5 mio.kr) med fokus på 
undersøgelser af realiserbarheden af specifikke 
klimatilpasningstiltag fra mulighedskataloget typisk mere 
komplekse klimatilpasningsløsninger, som kræver større 
økonomi, længere tid og involvering. Herunder afklaring af 
finansieringsmæssige muligheder for tiltag, bl.a. økonomiske 
fordelinger jf. grundejeres ansvar, nytte og gavn af 
løsningerne. Samt eventuelt etablering af et samlede Vandlag 
for området. 

▪ Lagt sigt 2030-2050 (>50 mio.kr) med fokus på konkrete 
projekter f.eks. anlæg af pumpe/ sluse, vandparkering, 
stormflodsbeskyttelse mv. Beløbet dækker over mulige tiltag, 
hvor udgifter som udgangspunkt finansieres af ejere der 
drager nytte af disse. Aarhus Kommune vil være bidragsyder 
for kommunens arealer.

Plan er opdelt i tre faser:



4. At den langsigtede sikring 
af kysten aktivt overvåges 
og vurderes, og at der 
rettidigt iværksættes 
nødvendig forbedring 

Digetlagets planlagte 
indsatsområder

▪ Digelaget har i foråret/sommeren 2023 haft møde med Rådmanden for Miljø og 
Teknik i Århus Kommune med det formål at fremlægge mere visionære tanker om 
hvordan kysten langs Fedet i Risskov kunne sikres bl.a. gennem omfattende 
sandfordring på kyststrækningen fra Bellevue og ind mod Århus. Herved ville der 
kun skabes en meholdbar løsning så diget ikke ligger helt ude på forstranden. 
Rådmanden var positiv stemt, men vi har ikke fået nogle konkrete tilbagemeldinger. 

▪ Arbejdsgruppen for klimatilpasninger i Risskov: Digelaget er godt repræsenteret i 
Klimagruppen sammen med GVF, Kommunen, Aarhus Vand, Landvindingslaget og 
Kystdirektoratet.

▪ Digelaget er medlem af Landsforeningen af Digelag: I Landsforeningen arbejdes 
bl.a. på at klimasikring er et fælles ansvar.

▪ Digelaget prioriterer meget højt, af få forstærket stykket fra 

Strandparken til Platanvej.

▪ Digelaget vil ligeledes forsøge at inddrage repræsentanter fra de 

berørte Vejforeninger i fremtidige projekter.

▪ Digelaget ønsker nedsat en arbejdsgruppe, hvis opgave vil være 

at tænke dige løsninger på langt sigt, det være sig alt fra 

fremskudte stenkastninger, sandfodringer, til spuns løsninger etc. 

Er der nogle der ønsker at deltage i et sådan arbejde?



5. At tiltag ved ovenstående foretages under hensyntagen til at sikre 
naturbevarelse og rekreativ brug af kyst og strand. 

Rynkeroser: 
• For at sikre biodiversiteten vil digelaget gerne opfordre vejforeninger til reduktion af frøspredning ved rettidige 

beskæring af rynkeroser. 
• Kommunen vil fremsende vejledning, som de enkelte veje kan bruge. 
• Kommunen har senere meddelt at de ikke selv har midler til at bekæmpe på deres del af diget. 

Ålegræs

Ankeinstansen har valgt at se bort fra indsigelser, så projektet skal formentlig iværksættes.

Der er dog generel enighed om, at kystnær sandfodring er godt og skal gøres og fortsættes mest muligt, til 

trods for at det er en dårlig kombination med udplantning af ålegræsset.

Rynkeroser

Kommunen har henvendt sig til digelagets vedr. reduktion af Rynket-rose, mm. som er invasive arter, som 

ønskes bekæmpet. 



5. At tiltag ved ovenstående foretages under hensyntagen til at sikre 
naturbevarelse og rekreativ brug af kyst og strand. 

Sammenhold, samarbejde og fælles front

Bekymrende at der kan være modstand mod en kollektiv kystsikring i Risskov, hvor alle relevante veje 

deltager.

Såvel i forhold til løsningen af vores konkrete udfordringer samt i samarbejdet med Aarhus Kommune. 

Vi vil stå klart stærkest, hvis vi som beboere finder enighed om, hvordan vi ønsker at sikre vores 

kyststrækning fremadrettet.

I forhold til diskussionen om, hvordan vi bedst er organiseret i arbejdet omkring kystsikringen i Risskov, 

herunder fordele og ulemper ved henholdsvis et privat eller et offentligt digelag.

• Hvordan håndteres bedst de forskellige klimapåvirkninger fra kyst, å, sø, grundvand og overfladevand, 

bør efter digelagets bestyrelse afvente en afklaring af, hvilke konkrete behov, planer og løsninger der vil 

blive udarbejdet i de kommende år. 

• Så kan vi vurdere, hvordan vi bedst organiserer os og hvordan vi bedst kan bevare Risskov som et af 

Danmarks mest attraktive villakvarterer. 



3) Årsrapport  
2024

Fremlæggelse 
og 
godkendelse  



Vedtaget 
budget for 
2025

Godkendt 5-
marts 2024   

Blot til information



4) Forslag til 
kontingent og 
udkast til 
budget for 
2026

Fremlæggelse 
og godkendelse   



5) Valg af 
bestyrelse og 2 
suppleanter 

Liste over opstillede kandidater til valg til bestyrelsen, jf. vedtægternes 
§ 11, nr. 2: 

• Formand Steffen Bornhøft - villig til genvalg 

• Næstformand Erik Holk Poulsen - villig til genvalg 

• Kasserer Sverre Nielsen - villig til genvalg 

• Sekretær Niels Krag Printz - villig til genvalg 

• Bestyrelsesmedlem Nils Bundgaard - villig til genvalg 

• Bestyrelsesmedlem Flemming Larsen - villig til genvalg 

• Bestyrelsesmedlem - vakant

• Suppleant Knud Golbækdal - villig til genvalg 

• 2. suppleant – vakant



6) Valg af 
revisor og 
revisor 
suppleanter 

Revisor Mogens Rottbøll - villig til genvalg Revisorsuppleant 

Flemming Johannsen - villig til genvalg



7) Indkomne 
forslag:
Forslag om kontinent 
nedsættelse 

Behandles samtidig med 
vedtagelse af kontingent 

og budget for 2026 



7) Indkomne 
forslag
Vedtægtsændring: 
Bemyndigelse af 
bestyrelsen i forbindelse 
med afholdelse af 
omkostninger til 
sandfodring. 



8) Eventuelt 

Alt muligt men ikke til 
beslutning 



Baggrundsmateriale 



Detaljeret gennemgang af de enkelte veje 2024 
status, forbedring og status 2025

Strækningerne

• Jacob Adelborgs alle til Bellevue

• Elmevej til Strandparken



”Dige- reparationer 
og -forbedringer 
2024”

Strækningen: 
Jacob Adelborgs alle 
til Bellevue

• Store dele af 
forstrand 
forsvundet 

• Ingen akut 
behov for at 
styrke diget

• Både Skal 
fjernes 

• Offentligt dige / overgange
• Store dele af forstrand forsvundet 
• Ingen akut behov for at styrke 

diget
• Reparation omring og af trapper 

ved overgange 



2025 status

Strækningen: 
Jacob Adelborgs alle 
til Bellevue

• Offentligt dige / 
overgange er reperet

• Overgang 
dige reperet 



Themsvej 
Kommunalt

Vurdering af situationen Tiltag Ansvarlig

Trappen ved overgangen er 
beskadiget 

Reparation af nedgang/trappe 
(af hensyn til sikker adgang til og 
fra stranden)

Kommunen

Betydelige dele af ophobet sand 
foran diget på forstranden er 
forsvundet, men har ikke 
påvirket selve diget (ind til grus 
men ikke leret) 

Ikke noget akut behov

Vurdering af situationen Tiltag Ansvarlig

Trappen ved overgangen er reperet 
og der er udført omfattende 
vedligeholdelse af dige sand

Ikke yderlige behov udover 
vedligehold 

2024

2025



Bellevue
Kommunalt

Vurdering af situationen Tiltag Ansvarlig

Trappen ved overgangen 
er beskadiget 

Reparation af 
nedgang/trappe (af 
hensyn til sikker adgang til 
og fra stranden)

Kommunen

Betydelige dele af ophobet 
sand foran diget på 
forstranden er forsvundet, 
men har ikke påvirket 
selve diget (ind til grus 
men ikke leret) 

Ikke noget akut behov

Vurdering af situationen Tiltag Ansvarlig

Trappen ved overgangen er 
reperet og der er udført 
omfattende vedligeholdelse af 
dige med sand

Ikke yderlige behov udover 
vedligehold 

2024

2025 2025



”Dige- reparationer 
og -forbedringer 
2024”

Strækningen: 
Elmevej til 
Strandparken

• Store dele af forstrand 
forsvundet 

• Ingen akut behov, men 
vurdere behov for at 
styrke diget. Det kan 
overvejes at medtaget 
stykket i en general 
vurdering af en styrkelse 
af strækningen fra 
Bellevue til 
Strandvænget

• Reparation af overgang 
samt oprydning herunder 
skal både ved 
Elmevej/Birkevej

• Store dele af forstrand forsvundet/påvirket og 
diget beskadiget på hovedparten af strækningen. 

• Enten akut eller semi-akut behov for reparation 
og styrkelse af diget

• Ved strandparten (offentlig) udbedre erosion 
samt etablere bedre løsning 



Status 2025

Strækningen: 
Elmevej til 
Strandparken • Kommunen og private 

veje er gennemført 
vedligehold af diget med 
brug af ler og sand, 
desuden er overgange 
blevet reperet 

• Der er ikke 
gennemført 
nogett arbejde 

• Private veje har 
gennemført 
forstærkning af 
dige foden med 
stenkastning, 
samt repareret 
overgange 



Hyldevej
Privat

Vurdering af situationen Tiltag Ansvarlig

Trappen ved overgangen er 
beskadiget 

Reparation af 
nedgang/trappe (af hensyn 
til sikker adgang til og fra 
stranden)

Vejforening 

Betydelige dele af ophobet 
sand foran diget på 
forstranden er forsvundet, 
hvorved tidligere høfde er 
blevet synlig. Ikke 
umiddelbar påvirkning af 
diget.

Ingen akut behov *
Vejforening ønsker at 
etablere tilsvarende 
forstærkning af dige med 
sten (som mellem Rønnevej 
og Lindevangevej 

Vejforeninger i 
samarbejde 
med digelaget

Der er udlagt sække for at 
styrke diget 

Oprydning af sække Vejforening 

* Det kan overvejes at medtaget stykket i en general vurdering af en 
styrkelse af strækningen fra Bellevue til Strandvænget

Vurdering af situationen Tiltag Ansvarlig

Trappen ved overgangen er 
reperet og der er udført 
omfattende vedligeholdelse 
af dige med ler og sand

Ikke yderlige behov udover 
vedligehold 

2024

2025

2024

2025



Lindevangsvej
Privat

Vurdering af situationen Tiltag Ansvarlig

Betydelige dele af ophobet sand 
foran diget på forstranden er 
forsvundet.

Dige-fod og dele af diget (ler) er 
blottet og beskadiget

Vej repræsentant (Jacob) har 
sammen med digelaget aftalt at 
ekspert fra Cowi vurdere 
behovet for reparation og 
forbedring af diget*

Vejforening i 
samarbejdet med 
digelaget

Trappen ved overgangen er 
beskadiget 

Reparation af nedgang/trappe 
(af hensyn til sikker adgang til og 
fra stranden)

Vejforening 

* Det kan overvejes at medtaget stykket i en general vurdering af en styrkelse af strækningen fra 
Bellevue til Strandvænget

2024

2025

Vurdering af situationen Tiltag Ansvarlig

Trappen er reperet og diget 
forstærket 



Lindevangsvej-Rønnevej
Privat

Vurdering af situationen Tiltag Ansvarlig

Den etablerede 
forstærkning har 
beskyttet digefoden, dog 
er diget (leret letter 
blottet over sten 
forstærkningen. 

Ikke noget akut behov

Ift.. blottet ler over sten 
forstærkning* 

Ved Rønnevej er trappen 
ved overgangen 
beskadiget 

Reparation af 
nedgang/trappe

Vejforening 

* Det kan overvejes at medtaget stykket i en general vurdering 
af en styrkelse af strækningen fra Bellevue til Strandvænget

2024

2025

2024

2025
Vurdering af situationen Tiltag Ansvarlig

Trappen er reparer fint og 
der ligger ny sten fint og 
beskytter 

Ikke yderlige behov end 
løbende vedlighold 



Rønnevej og Platanvej 
Privat

Vurdering af situationen Tiltag Ansvarlig

Diget er mellem Rønnevej og 
Plantanvej er blottet i helt op 
til 1 meters højde. Fiberdug 
ligger på stranden 

Der er ansøgt om dige-
forstærkning (Lindevangsvej-
Rønnevej), dvs. beskyttelse 
med sten sætning. 
Vejforeninger, digelaget, 
eksperter fra Cowi og 
kommunen er alle involveret. 

Vejforening 

Vurdering af situationen Tiltag Ansvarlig

Dige forstærkning 
gennemført jfr. plan med 
filtdug, og stenforstærkning 
af dige fod. 

Ikke yderlige behov end 
løbende vedligehold. 

2024

2025



Platanvej mod Århus
Privat

Vurdering af situationen Tiltag Ansvarlig

Steen der tidligere var væk 
er kommet tilbage og sikret 
diget 

Ikke noget akut behov *

* Det kan overvejes at medtaget stykket i en general vurdering 
af en styrkelse af strækningen fra Bellevue til Strandvænget

2024

2025



Mirabella vej / Strandvænget 
Privat

Vurdering af situationen Tiltag Ansvarlig

Betydelige dele af ophobet sand 
foran diget på forstranden er 
forsvundet.
Diget er meget smalt og styrken 
af diget kan være problematisk 
f.eks. med henvisning til 
boreprøve B1/B2.
Der er mange private overgange 
over diget, en del af disse er 
sikret med sandsække 

Der er behov for at finde en 
bedre løsning for strækningen. 
Det anbefales at inddrage 
eksperter fra Cowi i at udarbejde 
et løsningsforslag. *
Sandsække skal ikke være den 
permanente løsning. 

Vejforeninger i 
samarbejde med 
digelaget (og 
eksperter fra 
Cowi og 
kommunen)

Der er ikke gjort nogle indgreb, 
men naturen har sikret betydelig 
mere sand på forstranden, men 
der er jfr. ovenfor forsat behov 
for en styrkelse af diget på dette 
område. 

Der er forstat behov for at finde 
en bedre løsning for 
strækningen. Det anbefales at 
inddrage eksperter fra Cowi i at 
udarbejde et løsningsforslag. *
Sandsække skal ikke være den 
permanente løsning. 

Vejforeninger i 
samarbejde med 
digelaget (og 
eksperter fra 
f.eks. Cowi og 
kommunen)

* Det kan overvejes at medtaget stykket i en general vurdering af en styrkelse af strækningen fra Bellevue til Strandvænget

2024

2025



Strandparken
Kommunalt

Vurdering af situationen Tiltag Ansvarlig

Kraftig erosion efter overløb 
af overfladevand fra høje 
Risskov samt påvirket af 
højvandsituationer.
Steen har bygget sig op på 
stranden. 

Behov for udbedring af 
erosion.
Ny løsningsmodel for at få 
overløb fra høje Risskov 
flyttet længere væk fra 
fløjdiget 

Århus 
Kommune

Vurdering af situationen Tiltag Ansvarlig

Der er ikke gjort noget som 
helst trods flere opfølgning 
mod Aarhus Kommune 

Behov for udbedring af 
erosion.
Ny løsningsmodel for at få 
overløb fra høje Risskov 
flyttet længere væk fra 
fløjdiget 

Århus 
Kommune

2024

2025



Skitse for 
opbygning af 
dige



Boreprøver

Firmaet GEO har anført at følgende boringer er uden ler.

Jeg er ikke ekspert i tolkning/forståelse af selve rapporten, men vil alligevel lige 
knytte et par kommentarer til nogle af de fremførte kritiske boreprøver.

• B3: Ingen ler påvist (Jesper fra GEO skriver dog længere nede i mailen, at 
ler er påvist i kote lavere end 1.60, syntes ikke det fremgår af boreprofiler)

• B12: Ler klumper fundet, dog lavere end kote 1.60

• B24: Diget vanskeligt at definere, boring er derfor ikke fortaget i 
diget,boring skal slettes (forvirrer) se i stedet boring 23 som er helt tæt på. 

• B25 :Diget vanskeligt at definere, boring er derfor ikke fortaget i diget, 
boring skal slettes (forvirrer) se i stedet boring 26 som er helt tæt på.

• B26: Diget vanskeligt at definere, så boring 26 er muligvis derfor heller ikke 
midt i dige.

• B31: Diget vanskeligt at definere, boring er derfor ikke fortaget i diget, 
boring skal slettes (forvirrer) se i stedet boring 30 som er helt tæt på.

• B51: Det må være en fejlboring, se i stedet boring 52 som er meget tæt på.

Firmaet GEO anfører ligeledes en del boringer, hvor lerlaget er målt under kote 
1.60

Er boreprøve B3 kritisk i forhold til en renovering af diget på det stykke ?.
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